
 

 

 

 

Αθήνα, 16 Φεβρουαρίου 2022 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Γιάννη Οικονόμου 

 

Θέμα: Να επανεξεταστεί η απόφαση παύσης λειτουργίας των Βραχέων Κυμάτων 
καθώς και Κέντρων Εκπομπής Μεσαίων Κυμάτων της ΕΡΤ 

 

Μεγάλη ανησυχία και πολλά ερωτηματικά προκαλεί η απόφαση του Δ.Σ της ΕΡΤ για 
διακοπή της μετάδοσης στα Βραχέα την 31η Μαρτίου του παρόντος έτους καθώς και η 
οριστική κατάργηση πολλών εγκαταστάσεων των Μεσαίων.  

 

Η αιφνιδιαστική αυτή απόφαση έρχεται ως συνέχεια της συνειδητής υποβάθμισης και 
εγκατάλειψης των - ανά τη χώρα - εγκαταστάσεων των Μεσαίων όπως και των 
Βραχέων στην Αυλίδα, αλλά και της μείωσης του εξιδεικευμένου προσωπικού. 
Παράλληλα, σε ότι αφορά την Αυλίδα, υπάρχουν σοβαρές καταγγελίες για ελλιπέστατη 
φύλαξη του χώρου αλλά και για περιστατικά κλοπών και καταστροφών μεγάλης αξίας 
εξοπλισμού της ΕΡΤ. 

 

Τα Βραχέα μετρούν 5 δεκαετίες εκπομπών καλύπτοντας ολόκληρο τον πλανήτη με 
πρόγραμμα στα ελληνικά για τους απόδημους, καθώς και ξενόγλωσσο ενημερωτικό 
πρόγραμμα. Η Φωνή της Ελλάδας εκπέμπει από το 1938, αποτελώντας τη «γέφυρα» 
μεταξύ της ομογένειας και της Ελλάδας. Απευθύνεται σε εκατομμύρια ομογενείς, 
απόδημους και μετανάστες, στους χιλιάδες ναυτικούς μας αλλά και τους απανταχού 
ελληνόφωνους. Λειτουργεί δε, όχι μόνο ως πομπός ενημέρωσης και πολιτισμού αλλά 
και ως δίαυλος επικοινωνίας, έχοντας τα μικρόφωνα της ανοικτά προς την ομογένεια, 
παρέχοντας στους Έλληνες που βρίσκονται στο εξωτερικό τη δυνατότητα άμεσης και 
απρόσκοπτης επαφής με την πατρίδα.  

 

Παράλληλα η Φωνή της Ελλάδας, στηριζόμενη στην απήχηση των Βραχέων έχει 
καταφέρει, μέσα από συστηματική δουλειά πολλών χρόνων - που ούτε το «μαύρο» στην 
ΕΡΤ κατάφερε να σταματήσει - να χτίσει ισχυρούς δεσμούς με τις οργανώσεις της 
ομογένειας και τις ελληνικές κοινότητες. 
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Είναι γεγονός πως την τελευταία 30ετία πολλές χώρες επέλεξαν να «κλείσουν» τα 
Βραχέα τους κάνοντας χρήση νεότερων τεχνολογιών. Γεγονός όμως είναι πως πολλές 
χώρες, πρωτοπόρες στον τομέα της τεχνολογικής εξέλιξης, την τελευταία δεκαετία 
επιστρέφουν στα Βραχέα αναπτύσσοντας τεχνολογίες ειδικά γι’ αυτού του είδους τις 
εκπομπές.  

 

Δεκάδες χώρες εκπέμπουν στα Βραχέα αναγνωρίζοντας τα πλεονεκτήματα τους 
(δωρεάν ακρόαση, εξαιρετικά δύσκολη διακοπή μετάδοσης, παγκόσμια λήψη κλπ.). Τα 
χαρακτηριστικά αυτά κάνουν τα Βραχέα ένα πολύτιμο εργαλείο για τη χώρα μας, με 
τους χιλιάδες ναυτικούς - και όχι μόνο - ανά την υφήλιο. Ήδη οι οργανώσεις τους έχουν 
αντιδράσει σύσσωμες στους σχεδιασμούς της διοίκησης της ΕΡΤ για το κλείσιμο των 
Βραχέων, αποστέλλοντας σχετικά υπομνήματα. 

 

Εξίσου όμως σημαντικός είναι και ο ρόλος των Μεσαίων. Λόγω του γεωγραφικού 
ανάγλυφου της χώρας, δεν είναι λίγα τα σημεία ανά την Ελλάδα που δεν καλύπτονται 
επαρκώς από τα FM. Οι εκπομπές μέσω των Μεσαίων μπορούν να χρησιμοποιηθούν 
για να φτάσουν κρίσιμες μεταδόσεις και πληροφορίες σε σημεία όπου δεν υπάρχει 
κάλυψη των FM. Το δίκτυο των Μεσαίων της ΕΡΤ προσφέρει πλήρη πληθυσμιακή και 
γεωγραφική κάλυψη εντός αλλά και εκτός συνόρων. Επιπλέον, ειδικά οι πομποί της 
Ρόδου, της Κομοτηνής και των Χανίων έχουν και μεγάλη γεωπολιτική σημασία.  

  

Βάσει των παραπάνω ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

 

1) Έλαβε η ΕΡΤ υπόψιν της τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά τα οποία καθιστούν 
αναγκαία τη διατήρηση του δικτύου των Μεσαίων και της εκπομπής των 
Βραχέων;  

 

2) Γιατί η ΕΡΤ δεν επιλέγει την τεχνολογική αναβάθμιση τους, κάτι που θα 
φέρει καλύτερη ποιότητα εκπομπής και μείωση του κόστους; 

 

3) Δεδομένης της πολυεπίπεδης χρησιμότητας των Βραχέων, προέβη η ΕΡΤ 
στην διασφάλιση των απαραίτητων διαβεβαιώσεων για την εμπλοκή των 
Υπ. Εξωτερικών, Άμυνας και Ναυτιλίας στη λειτουργία τους; 

 

4) Λαμβάνει υπόψιν, η εισήγηση του Γενικού Διευθυντή Τεχνολογίας και 
Λειτουργίας Μέσων, τα ιδιαίτερα γεωγραφικά χαρακτηριστικά της χώρας 
που κάνουν την ευρεία κάλυψη από τα Μεσαία απαραίτητη; Ελήφθησαν 
υπόψιν οι ιδιαίτερες γεωπολιτικές ανάγκες της Ελλάδας;  

 

 



5) Υπάρχουν άλλοι λόγοι και συμφέροντα που υπαγορεύουν την αποξήλωση των 
ιστών των Μεσαίων; Πρόκειται η περιουσία της ΕΡΤ και του Δημοσίου να 
παραδοθεί σε ιδιώτες για εκμετάλλευση; 

6) Τι προτίθεται να κάνει η ΕΡΤ για τα περιστατικά κλοπών στην Αυλίδα, τα 
οποία έχουν καταγγελθεί από την ΠΟΣΠΕΡΤ, και τι μέτρα πρόκειται να λάβει 
ώστε να μην επαναληφθούν ξανά τέτοια περιστατικά σε εγκαταστάσεις της ΕΡΤ; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Κάτσης Μάριος 

Γκαρά Αναστασία 

 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Αυγέρη Δώρα 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γιαννούλης Χρήστος 

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Θραψανιώτης Μανώλης 

Κασιμάτη Νίνα 

Καφαντάρη Χαρά 

Λάππας Σπύρος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπουρνούς Γιάννης 

Μωραΐτης Θάνος 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 

Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

Παπαδόπουλος Σάκης 

Παπανάτσιου Κατερίνα 

Πολάκης Παύλος 

Πούλου Γιώτα 

Ραγκούσης Γιάννης 



Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Συρμαλένιος Νίκος 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νικόλαος 

Φωτίου Θεανώ 

Χαρίτου Δημήτρης 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γιώργος 




